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Anonymizováno dle Nařízení Evropského parlamentu a rady (EU) 2016/679, 

o ochraně osobních údajů 

Zápis                                        Z8/006 
 

z 6. zasedání ZMČ Brno-jih konaného dne 19.09.2019  

v zasedací místnosti Úřadu městské části Brno-jih, Mariánské náměstí 13, Brno 

 

Materiály: Rozneseny 13.09.2019. Elektronicky vloženy na webové stránky, k přihlášení na 

adrese xxx.  
 

Materiály předložené u prezence: materiál bodu 11.1 – str. 8 

 

Program zasedání: 

1. Zahájení 

2. Dotazy, připomínky a podněty občanů 

3. Mezitímní účetní závěrka MČ Brno-jih ke 30. 6. 2019 

4. Zpráva o vykonané kontrole hospodaření a plnění rozpočtu MČ Brno-jih ke                

30. 6. 2019 

5. Úprava a doplnění seznamu investičních akcí v MČ Brno-jih určených k postupné 

realizaci z prostředků ÚMČ Brno-jih i cizích zdrojů 

6. Rozpočtová opatření 

7. Střednědobý výhled rozpočtu MČ Brno-jih na období 2021-2025 

8. Bezúplatné převody vybudovaných investičních akcí 

9. Návrh na doplnění členů Kontrolního a Finančního výboru ZMČ Brno-jih 

10. Prodej, směna majetku města Brna 

11. Změna zřizovací listiny příspěvkové organizace Koupaliště Brno-jih 

12. Návrhy obecně závazných vyhlášek statutárního města Brna 

13. Různé 
 

 

 

Přítomni: 16 členů ZMČ Brno-jih - viz prezenční listina 

Nepřítomni: Roman Rektořík (omluven) 

                          Petr Kittner (omluven)     

            Marek Janíček (omluven)     

 

ad 1) Zahájení 
 

Zahájení zasedání v 18.05 h – stav 16 členů ZMČ Brno-jih. 
Zasedání zahájil pan starosta, přivítal členy zastupitelstva na 6. zasedání ZMČ Brno-jih. 

Program zasedání zastupitelé obdrželi společně s materiály 13.09.2019 (elektronicky vloženy 

na webové stránky, k přihlášení na adrese xxx), které byly řádně zveřejněny a vyvěšeny. U 

prezence obdrželi materiál bodu 11.1 – str. 8. 

 

1.1  
Program zasedání  
Pan starosta navrhl stáhnou z programu bod 9.1, který bude předložen na příštím zasedání 

ZMČ (bude dle Statutu výborů, jako na městě). 

 

Hlasování o vyřazení bodu 9.1: 

https://zmc.brno-jih.cz/
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Hlasování: pro – 16        proti – 0          zdržel se – 0          

Bod 9.1 byl stažen z programu zasedání 
Pan starosta přečetl návrh programu 

Hlasování o původním programu zasedání bez bodu 9: 

Hlasování: pro – 16        proti – 0          zdržel se – 0          

Program zasedání byl schválen 

 

 

1.2   

Ověřovatelé zápisu  

 
Návrhy: 

Ing. Anna Böhmová 

Mgr. Petra Česalová 

 

Hlasování: pro – 16        proti – 0          zdržel se – 0          

Za ověřovatele zápisu byli schváleni Ing. Anna Böhmová a Mgr. Petra 

Česalová. 

 

 

1.3  

Schválení zápisu 5. ZMČ Brno-jih  Z8/005 ze dne 20.06.2019                              
 

Nebyla vznesena námitka k minulému zápisu ZMČ Brno-jih Z8/005 – považuje se zápis za 

schválený (není nutné hlasovat). 

Zápis 5. ZMČ Brno-jih Z8/005 byl schválen bez připomínek.  

 

 

ad 2) Dotazy, připomínky a podněty občanů 
 

 

Dotazy, připomínky, podněty občanů – 18.10 h  
 

Občanka – Požádala o prodloužení a zvýšení zábradlí u MŠ Hněvkovského (u přechodu 

k Lidlu). Předala p. starostovi mapu. Požaduje dvojité a vyšší zábradlí kvůli bezpečnosti dětí.  

 

p. starosta – Převzal si mapu od paní. Bude řešeno s OD.  

 

 

Občanka – Dotaz na přidělování bytů na Plotní (krásně opravený dům) – byli se podívat. Proč 

jsou byty skoro rok volné? Rovněž Bernáčkova – budou se pronajímat nebo zůstanou ladem? 

 

p. starosta – Z důvodu rekonstrukce BD Roháčkova 20 potřebovali náhradní byty pro 

nájemníky. Stejně jako u domu Plotní 39, kde z důvodu stavby Tramvaj Plotní je nutné 

vybudovat průchod. Dle statického posudku se musí celý dům vystěhovat (dnes byl kontrolní 

den). Volné byty musely být použity na náhradní bydlení. Dům Dornych 122 by chtěli 

nadstavět, až obdrží vyjádření OVLHZ MMB, zda to lze, bude se dům nadstavovat nebo jen 
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rekonstruovat. Dům Dornych 114 (částečně se odstěhuje MP) také se bude rekonstruovat. 

Během roku se snad stav změní, teď bohužel. 

Občanka – Dotaz, zda za 2-3 roky bude nárazově více bytů (potrvá oprava Plotní).  

 

p. starosta – Nejzazší termín jsou 2 roky (oprava ul. Plotní, rekonstrukce domu Plotní 39), 

byty se uvolní -  max. 2 roky. 

 

Občanka – Kdyby toto bylo někde napsané, tak si to člověk přečte. Ti co se tam byli podívat 

byli naštvaní, že byty nedostali a neví proč, z jakého důvodu. Dále ohledně zrušené zastávky 

autobusu na ul. Svatopetrské (měli ji nejblíže), zda by nešlo znovu provizorně vrátit zpět.  

 

UČR – Bojuje s tímto problémem každý kontrolní den. Důvodem byla plynulost dopravy. 

Máme pouze slib Dopravního podniku (DP), že od nového JŘ by byla zřízena dočasná 

zastávka. Hlavní slovo má DP, písemný slib nám ale nedal. 

 

Občanka – Pracuje u DP. Řidiči autobusů sami neví proč zastávku zrušili, když stejně stojí na 

červené. 

 

UČR – OD PČR – xxx nechtěl zastávku povolit, protože je blízko semaforů. 

  

p. xxx – Bydlí na Svatopetrské 18 (dříve na Dornychu). Na Dornychu nejsou žádné stromy. 

Nemohlo by se uvažovat o kontejnerech s keříky? Protihluková stěna, která tam je, odráží 

prach a poletí vše na domy. Nedají se otevřít okna. Zvyšují se nájmy o 100 %  - byla 

vybudovaná krásná komunikace. 

 

p. starosta – Konkrétně o jaké místo se jedná? 

 

p. xxx – Je to před bývalým Pneuservisem. 

 

p. starosta – Občan myslí stěnu u Fidesu, v podstatě je to původní plot, který tam byl, chodník 

není dostatečně široký. 

 

UČR – r. 2004 – sítě byly v ulici. Nyní jsou pod chodníkem. Chodník není tak široký – 

nevešlo by se.  

 

p. xxx – Existují kontejnery, které by se přivezly a na zimu zas odvezly. 

 

p. místostarosta – Až budou řešit z úrovně investic města, bude na to pamatovat – když bude 

tato možnost (OŽP MMB, zda by bylo možné kontejnery pořídit). Mile rádi to uděláme. 

 

p. xxx – Úprava Ponávky – pěkně se tam prochází. Na poutačích je uvedeno, že tam hnízdí 

ledňáček. Má obavy, že až bude betonový most (asfaltový povrch), budou kluci na prkýnkách 

jezdit a rušit hnízdiště tohoto ledňáčka. Zda by nešlo udělat štěrkový chodník, ne beton. 

 

p. starosta – Teď nejde změnit projekt, je to vysoutěžené. Budeme se snažit o štěrkové 

chodníky, aby to sloužilo pro pěší a nesloužilo to pro cyklisty a inlajnisty. Probíhá revitalizace 

směrem ke Škrobárnám (CTP), patří jim to, jedná se o dlouhodobém pronájmu, aby se mohlo 

pokračovat – opravit zahrádku, vylikvidujeme vše, co tam nemá být. 
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p. xxx – Na zahrádce jsou pěkné stromy, doufá, že projekt je nenechá pokácet. 

p. starosta – Musí se vyčistit, aby se tam nescházely „živly“. 

 

p. xxx– Před 20 lety se museli kořeny u stromů zapravovat do země a ošetřit. Jsou zde pěkné 

vrby (u třetí vrby u novinového stánku) jsou kořeny hodně nad terénem. Není problém 

zvednout terén. Pozoroval, že řidič, který nakládal dlažbu, „rajtoval“ přes tyto kořeny. Pokud 

se nezasypají kořeny, stromy vyschnou. Stromy chytají prach. 

 

Pan starosta poděkoval za připomínky a ukončil tento bod jednání – 18,30 h. 

 

 

ad 3) Mezitímní účetní závěrka MČ Brno-jih ke 30. 6. 2019 
 

3.1  
Mezitímní účetní závěrka MČ Brno-jih za 2. čtvrtletí roku 2019  

Projednáno v RMČ Brno-jih na 23. schůzi dne 04.09.2019 

 
 

Zdůvodnění: 

V souladu s novelou zákona o účetnictví č. 563/1991 Sb., ve znění pozdějších předpisů, 

konkrétně § 4 odst. 8 písm. w), který stanoví, že prováděcí právní předpis upraví požadavky 

na organizaci schvalování účetních závěrek vybraných účetních jednotek a způsob 

poskytování součinnosti osob zúčastněných na tomto schvalování, reagovalo Ministerstvo 

financí vydáním „Vyhlášky o požadavcích na schvalování účetních závěrek některých 

vybraných účetních jednotek“ vyhláškou č. 220/2013 Sb., o požadavcích na schvalování 

účetních závěrek některých vybraných účetních jednotek, ze dne 22. 07. 2013. Vydáním 

vyhlášky se naplňuje ustanovení § 4 odst. 8 písm. w) zákona č. 563/1991 Sb., o účetnictví, 

v platném znění.  

Povinnost schvalovat účetní závěrku je vymezena zákonem č. 239/2012 Sb., kterým se mění 

zejména zákon č. 563/1991 Sb., o účetnictví, a zákon č. 128/2000 Sb., o obcích (obecní 

zřízení), oba v platném znění.   

Podle zákona č. 128/2000 Sb., § 84 odst.2 písm. b) je zastupitelstvu obce vyhrazeno mimo 

jiné schvalovat účetní závěrku obce sestavenou k rozvahovému dni. 

 

Obsah:  
 

A. Podklady pro schválení účetní závěrky 

     1.Mezitímní účetní závěrka  

        1.1 Rozvaha - ke 30.6.2019 

        1.2 Výkaz zisku a ztrát - ke 30.6.2019  

        1.3 Příloha – ke 30.6.2019 

        1.4 Přehled o peněžních tocích – ke 30.6.2019 - nepovinné 

        1.5 Přehled o změnách vlastního kapitálu – ke 30.6.2019 - nepovinné 

     2. Obecné informace vztahující se k některým výše uvedeným účetním výkazům 

     3. Informativní zpráva o plnění příjmů a výdajů ke 30.6.2019  

 

 

Projednáno:   
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Materiál byl zaslán finančnímu výboru. Finanční výbor neměl připomínky k projednávanému 

bodu.  

RMČ Brno jih vzala na vědomí na svém R8/023 zasedání dne 4. 9. 2019. 

 

RMČ Brno-jih bere na vědomí mezitímní účetní závěrku MČ Brno-jih ke 30. 6. 2019, 

čímž posuzuje úplnost a průkaznost účetnictví a vyhodnocení předvídatelných rizik a ztrát ve 

vztahu k věrnému a poctivému obrazu předmětu účetnictví a finanční situace účetní jednotky. 

Nebyly shledány závažné nedostatky. RMČ Brno-jih postupuje materiál ZMČ Brno-jih na 

vědomí. 

 

Poznámka:  

Vzhledem k rozsáhlosti materiálu bude tento dodán pouze v elektronické podobě nikoliv 

v písemné, a to na adrese: xxx, ve složce Zastupitelstvo, podsložce Z8-006 jako bod Z8-006 

bod 3.1.  
 

V případě zájmu je možno nahlédnout do ostatních dokumentů o finančním hospodaření 

účetní jednotky. Kontakt: inka.bartova@brno-jih.cz, tel.:54542 7521. 

 

Předložení informativní zprávy: 
ZMČ Brno-jih vzalo na vědomí mezitímní účetní závěrku MČ Brno-jih ke 30. 6. 2019, 

čímž posuzuje úplnost a průkaznost účetnictví a vyhodnocení předvídatelných rizik a ztrát ve 

vztahu k věrnému a poctivému obrazu předmětu účetnictví a finanční situace účetní jednotky. 

Nebyly shledány závažné nedostatky.  

 

 

ad 4) Zpráva o vykonané kontrole hospodaření a plnění rozpočtu 

MČ Brno-jih ke 30. 6. 2019 

 

 

4.1  

Zpráva o vykonané kontrole hospodaření a plnění rozpočtu MČ Brno-jih             

za 2. čtvrtletí roku 2019 
Projednáno v RMČ Brno-jih na 23. schůzi dne 04.09.2019 

 
Komentář:  

Na základě novely zákona č. 250/2000 Sb., o rozpočtových pravidlech územních rozpočtů                   

§ 15 je územní samosprávný celek povinen vykonávat kontrolu svého hospodaření po celý 

rozpočtový rok.  

 
Projednáno:   

Materiál byl zaslán finančnímu výboru. Finanční výbor neměl připomínky k projednávanému 

bodu.  

Na 23. zasedání dne 4. 9. 2019 RMČ Brno-jih vzala na vědomí předloženou zprávu                          

o vykonané kontrole hospodaření a plnění rozpočtu MČ Brno-jih za 2. čtvrtletí r. 2019                       

a postoupila tento materiál zastupitelstvu MČ Brno-jih. 

 

Přílohy: 

https://zmc.brno-jih.cz/
mailto:inka.bartova@brno-jih.cz
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Příloha č. 1 – tabulky plnění rozpočtu za 2. čtvrtletí roku 2019 

 

Předložení informativní zprávy:  
ZMČ Brno-jih vzalo na vědomí předloženou zprávu  o vykonané kontrole hospodaření                 

a plnění  rozpočtu MČ Brno-jih za 2. čtvrtletí r. 2019 – viz příloha. 

                       

 

ad 5) Úprava a doplnění seznamu investičních akcí v MČ Brno-jih 

určených k postupné realizaci z prostředků ÚMČ Brno-jih  

i cizích zdrojů 
 

5.1                       
Úprava a doplnění „Seznamu investičních akcí v MČ Brno-jih určených 

k postupné realizaci“. 
Projednáno v RMČ Brno-jih na 19. schůzi dne 10.07.2019 

Projednáno v RMČ Brno-jih na 23. schůzi dne 04.09.2019 

 
Komentář: 

 

A. Na základě požadavku ÚMČ Brno-jih upravujeme název bodu ze „Seznamu 

investičních akcí v MČ Brno-jih určených k postupné realizaci z prostředků ÚMČ Brno-

jih i cizích zdrojů“, a to následovně:  

 

Oddíl/§   3612      Položka 6121  

  

Původní název: 

ORG: 0763612000009      Rekonstrukce bytových jader v bytových domech po exekučním   

vyklizení 

 

Nový název: 

ORG: 0763612000009      Rekonstrukce bytových jader v bytových domech po vyklizení   

 

B. Na základě požadavku ÚMČ Brno-jih doplňujeme do „Seznamu investičních akcí v MČ 

Brno-jih určených k postupné realizaci z prostředků ÚMČ Brno-jih i cizích zdrojů“ 

následující body: 

 

Oddíl/§   3113     Položka 6121 

 

ORG: 0763113000017   Přístavba tělocvičny ZŠ Bednářova 

  

Oddíl/§   3612     Položka 6121 

 

ORG: 0763612000020   Dornych 128 – rekonstrukce domu  

 
 

Projednáno:   

Materiál byl zaslán finančnímu výboru. Finanční výbor neměl připomínky k projednávanému 

bodu.  
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Rada městské části Brno-jih na svém 19. zasedání dne 10. 7. 2019 a 23. zasedání dne                         

4. 9. 2019 body projednala a schválila. RMČ Brno-jih postoupila tyto materiály zastupitelstvu 

MČ Brno-jih. 
 

Příloha č. 1 a):  

Seznam investičních akcí v MČ Brno-jih určených k postupné realizaci z prostředků ÚMČ 

Brno-jih i cizích zdrojů 
 

Mgr. Ing. Kypr – Přístavba tělocvičny? 

p. starosta – Peníze na projekt, aby se mohla přistavět tělocvična. 

 

Usnesení:  
ZMČ Brno-jih schvaluje úpravu názvu bodu ze „Seznamu investičních akcí v MČ Brno-jih 

určených k postupné realizaci z prostředků ÚMČ Brno-jih i cizích zdrojů“, a to následovně:  

Oddíl/§   3612     Položka 6121 

ORG: 0763612000009     Rekonstrukce bytových jader v bytových domech po vyklizení      

 

ZMČ Brno-jih schvaluje doplnění „Seznamu investičních akcí v MČ Brno-jih určených 

k postupné realizaci z prostředků ÚMČ Brno-jih i cizích zdrojů“, a to následovně:  

Oddíl/§   3113     Položka 6121 

ORG: 0763113000017   Přístavba tělocvičny ZŠ Bednářova 

Oddíl/§   3612     Položka 6121 

ORG: 0763612000020   Dornych 128 – rekonstrukce domu  
 

 

Hlasování: pro – 16        proti – 0          zdržel se – 0          

Usnesení bylo přijato 

 

 

ad 6) Rozpočtová opatření 
 

6.1  

Rozpočtové opatření č. 4/2019 
Projednáno v RMČ Brno-jih na 19. schůzi dne 10.07.2019 

 

Komentář: 

Předmětem rozpočtového opatření je navýšení rozpočtu na straně příjmů, a to sice o:  

- financování z uspořených finančních prostředků minulých let VHČ; příjmy z poskytování 

služeb (smlouva s firmou Techniserv IT)  

Na straně výdajů se jedná o navýšení položky na:  

- přesun finančních prostředků na investiční akce „Vybudování přírodního a rekreačního 

areálu mezi Dolními Heršpicemi a Přízřenicemi“ a „Vybudování parku spojující ulice 

Havránkova – V Polích“; přesun a navýšení položky na investiční akci „Parkoviště Spěšná“ 

budované v souvislosti s rekonstrukcí bytového fondu; přesun finančních prostředků na 

navýšení výdajů spojených s odborným poradenstvím a opravou podlahy na MŠ 

Hněvkovského; navýšení finančních prostředků na kulturní akce pořádané na území MČ 

Brno-jih; přesun finančních prostředků na poskytnutí daru společnosti Československý 

legionář – SPIA Czech, z.s. na pořádání 11. Mezinárodního setkání válečných veteránů 

konaného v Brně dne 5. – 8.  9. 2019; a ostatní přesuny mezi položkami rozpočtové skladby 

dle potřeb a požadavků ÚMČ Brno-jih.   
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Projednáno:   

Materiál byl zaslán finančnímu výboru. Finanční výbor neměl připomínky k projednávanému 

bodu.  

RMČ Brno-jih RO č. 4/2019 odsouhlasila na  19. zasedání R8/019 konaném dne 10.7.2019                 

a postoupila tento materiál zastupitelstvu.   
 

Příloha:  

1. Rozpočtové opatření č. 4/2019 – tabulka. 
 

 

Ing. Trepeš – Vybudování parku spojující ulice Havránkova – V Polích? 

 

p. starosta – Jde o chodník. Jak jsou sucha, dáváme dohromady všechny studny, které by šly 

využít pro občany. Jedna ze studní je právě tam, udělaly by se lavičky. 

 

Ing. Trepeš – rekreační areál? 

 

p. starosta – „Je to v podstatě studie, která se bude zpracovávat mezi Dolními Heršpicemi           

a Přízřenicemi. Když to vezmu po cyklistické stezce (CS) na jih, tak je to v podstatě, jak 

končí betonový plot xxx, směrem na jih všechno, co je obecní, směrem na Přízřenice. Začali 

jsme už jednat o směnách pozemků. Jeden z těchto bodů, co má dneska majetkový. Tak je 

právě směna pozemku, a je to v souvislosti s tímto areálem. Tam je to o to komplikovanější – 

tam jsou dvě varianty protipovodňových opatření. Toto má souvislost na protipovodňová 

opatření, takže se bude zpracovávat projekt tím způsobem, jak by to území šlo využít, 

s ohledem na zadržení vody v krajině, s ohledem na možné využití – jak rekreační, má to být 

přírodní – ne sportovní, jak právě na Hněvkovského. Budeme hodně ovlivněni tímto 

protipovodňovým opatřením, v kterých místech se to bude dělat. Kolik pozemků se nám 

podaří vysměňovat. Jeden z těch pozemků už tam máme, V příštím týdnu budou probíhat 

další jednání s vlastníky pozemků, co a jak by se pak směňovalo, vykupovalo, pak by to šlo 

dělat“. 

 

 

Ing. Trepeš – Nějaká myšlenka na to je? 

 

p. starosta – Bude jednání. 

 

Ing. Trepeš – Konzultace, poradenství – MŠ Hněvkovského – podlaha? – posudky na opravu? 

Dá se vyčíslit? 

 

p. starosta – MŠ Hněvkovského – 490.000,- Kč. 16.000,- Kč – Woodexpert znalecké 

posudky; 97.000,- Kč – Woodexpert měření; 370.000,- Kč – oprava. Nyní se čeká, až se sejde 

celá rada (byla doba dovolených) – na příští schůzi posoudíme, jak budeme pokračovat. 

 

Ing. Trepeš – Zatím není vyřešené? 

 

p. starosta – Nejen měření, ale i demontáž stála 97.000,- Kč. 

 

Mgr. Ing. Kypr – Kde je Havránkova – V Polích?  Je to ulice Zelná.  

 

p. starosta – Ano, je to ulice Zelná - opravíme. Bude oprava v „Seznamu IA“ – na příštím 

zasedání ZMČ. 
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Předložení informativní zprávy:  
ZMČ Brno-jih bere na vědomí předložené rozpočtové opatření č. 4/2019 – viz příloha. 

 

 

 

6.2  

Rozpočtové opatření č. 5/2019 
Projednáno v RMČ Brno-jih na 20. schůzi dne 24.07.2019 

 
 

Komentář: 

Předmětem rozpočtového opatření je navýšení rozpočtu na straně příjmů, a to sice o:  

-  

Na straně výdajů se jedná o navýšení položky na:  

- přesun finančních prostředků mezi názvy investičních akci „MŠ Zelná – revitalizace školní 

zahrady“ a „MŠ Kšírova – revitalizace školní zahrady“; „Rekonstrukce a modernizace budovy 

Sokolova 2“ a „Rekonstrukce a modernizace budovy Jeneweinova 4“. Jedná se v obou 

případech o přesuny v rámci jednoho oddílu/paragrafu, což dle rozhodnutí ZMČ Brno-jih 

Z8/002 bodu 7.1 ze dne 13.12.2018 není rozpočtovým opatřením. Vzhledem k objemu 

přesouvaných rozpočtovaných prostředků tímto informujeme radu i zastupitelstvo o záměrech 

vedení radnice MČ Brno-jih. Součástí rozpočtového opatření je i přesun mezi 

oddíly/paragrafy na opravu podlahy v MŠ Hněvkovského. 

 

Projednáno:   

Materiál byl zaslán finančnímu výboru. Finanční výbor neměl připomínky k projednávanému 

bodu.  

RMČ Brno-jih RO č. 5/2019 odsouhlasila na  20. zasedání R8/020 konaném dne 24. 7. 2019            

a postoupila tento materiál zastupitelstvu.   

 

Příloha:  

1. Rozpočtové opatření č.5/2019 – tabulka. 
 

 

Mgr. Ing. Kypr – Rekonstrukce a modernizace budovy Sokolova 2? 

 

p. místostarosta – Postupně v souladu obou projektů (Sokolova 2; Lokomotiva). Lokomotiva 

nebyla připravena, ale stále počítáme s rekonstrukcí a modernizací, s dotací z města. 

 

p. starosta – Přesunuli jsme finance na jiný objekt. 

 

pí D. Nová – Hospoda má přednost před sportovištěm? 

 

p. místostarosta – Jakmile byla stavební povolení, rozhodli jsme se nečekat. Jakmile bude 

příští rok připraveno, zrealizuje se s velkým příspěvkem města Brna.  
 

 

Ing. Bártová – Původní částka 15,5 mil (dotace 7,5 mil.) – rezerva. I kdyby byl dodatek, může 

si dovolit vzít víc než 1 mil. 
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Předložení informativní zprávy:  
ZMČ Brno-jih bere na vědomí předložené rozpočtové opatření č. 5/2019 – viz příloha. 
 

 

 
6.3  

Rozpočtové opatření č. 6/2019   
Projednáno v RMČ Brno-jih na 23. schůzi dne 04.09.2019 

 

Komentář: 

Předmětem rozpočtového opatření je navýšení rozpočtu na straně příjmů, a to sice o:  

- poplatek za užívání veřejného prostranství; pokuty udělené stavebním úřadem; navýšení 

příjmů ze smluvních pokut a úroků z prodlení; pojistné plnění přijaté od pojišťovny; 

nekapitálové příspěvky a náhrady; příjem z úroků; navýšení odvodu z fondu investic 

zřízených školských PO ve výši odpisů; neinvestiční transfer z MPSV ČR na SPOD; 

neinvestiční transfer z KÚ JMK pro JSDH na dovybavení hasičského auta.  

Na straně výdajů se jedná o navýšení položky na:  

- navýšení investiční položky na akci „Přístavba tělocvičny ZŠ Bednářova“; navýšení položky 

na DDHM pro hasiče na dovybavení nového hasičského automobilu; navýšení neinvestičních 

položek na výdaje spojené s výkonem SPOD; navýšení položky příspěvku na provoz zřízené 

školské příspěvkové organizaci a ostatní přesuny mezi položkami dle potřeb a požadavků 

ÚMČ Brno-jih.  

 

Projednáno: 

Materiál byl zaslán finančnímu výboru. Finanční výbor neměl připomínky k projednávanému 

bodu.  

RMČ Brno-jih RO č. 6/2019 odsouhlasila na  23. zasedání R8/023 konaném dne 4. 9. 2019                 

a postoupila tento materiál zastupitelstvu.   

 

Příloha:  

1. Rozpočtové opatření č. 6/2019 – tabulka. 
 

 

Mgr. Ing. Kypr – Opravy, udržování – oprava budovy Mariánské náměstí 13 (topení, 

střecha)?  
 

p. tajemník – Střecha na staré budově, korýtka, komíny. Topení – tečou staré radiátory. 
 

 

Mgr. Ing. Kypr – Zpracování dat a služby související s informačními a komunikačními 

technologiemi? 

 

 

Ing. Bártová – Veškeré služby IT na této položce. Služby, nejsou to investice. 
 

 

Usnesení:  
ZMČ Brno-jih schvaluje provedení rozpočtového opatření č. 6/2019 – viz příloha. 
 

 

Hlasování:     pro – 15         proti – 0         zdržel se – 1 

Usnesení bylo přijato 



11 

 

ad 7) Střednědobý výhled rozpočtu MČ Brno-jih na období 2021-

2025 
 

7.1  

Střednědobý výhled rozpočtu MČ Brno-jih na období 2021-2025 
Projednáno v RMČ Brno-jih na 21. schůzi dne 14.08.2019 

 
Zdůvodnění: 

Zastupitelstvo města Brna na svém Z8/07. zasedání konaném dne 18. 6. 2019 schválilo 

„Rozsah a strukturu střednědobého výhledu rozpočtu města Brna na období 2021-2025“.  

V souladu se schváleným výše uvedeným materiálem a ustanovením § 3 zákona č. 250/2000 

Sb., o rozpočtových pravidlech územních rozpočtů jsme vypracovali návrh střednědobého 

výhledu rozpočtu MČ Brno-jih – viz příloha.  

Dle ustanovení čl. 76 odstavec 3 Statutu města Brna zastupitelstvo městské části schválí 

střednědobý výhled rozpočtu každoročně do 30. 9. Střednědobý výhled rozpočtu                             

se každoročně aktualizuje. Tabulky pro sestavení střednědobého výhledu rozpočtu zasílá 

MMB ORF. 

Ve střednědobém výhledu rozpočtu je odhad příjmů, který byl proveden na základě 

zkušeností z minulých let a rámcového odhadu daňového a inflačního vývoje i s ohledem na 

celosvětovou ekonomickou situaci. 

Výše kapitálových výdajů se bude vyvíjet podle množství volných finančních zdrojů na 

financování investičních akcí i s ohledem na celkové hospodaření MČ Brno-jih. 

 
Projednáno v RMČ Brno-jih:  

Materiál byl zaslán finančnímu výboru. Finanční výbor neměl připomínky k projednávanému 

bodu.  

Na 21. zasedání dne 14. 8. 2019 RMČ Brno-jih schválila střednědobý výhled rozpočtu na 

období 2021-2025, ve kterém jsou zahrnuty i dosud neuzavřené smluvní vztahy, v daném 

rozsahu. 

 

 

Příloha:  

Tabulka střednědobého výhledu rozpočtu na období 2021-2025. 
 

 

Usnesení:  
ZMČ Brno-jih schvaluje Střednědobý výhled rozpočtu MČ Brno-jih na období 2021-2025 

v daném rozsahu - viz příloha. 
 

 

 

Hlasování: pro – 16        proti – 0          zdržel se – 0          

Usnesení bylo přijato 
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ad 8) Bezúplatné převody vybudovaných investičních akcí 
 

8.1  

Bezúplatný převod vybudované investiční akce „Sídliště Brno-Komárov – 

vytvoření parkovacích míst“ Odboru dopravy (komunikace, parkovací 

stání, odvodnění, DZ), Odboru investičnímu (nové veřejné osvětlení)                       

a Technickým sítím města Brna a.s. (přeložka stávajícího veřejného 

osvětlení) 
Projednáno v RMČ Brno-jih na 23. schůzi dne 04.09.2019 

 

 

Zdůvodnění:  

Na základě „Závěrečného listu stavby“ ze dne 20. 6. 2019 a souvisejících dokladů k investiční 

akci pod názvem „Sídliště Brno-Komárov – vytvoření parkovacích míst“, dokončené v dubnu 

roku 2019, bude vybudovaná stavba převedena do účetní evidence Odboru rozpočtu                  

a financování MMB v celkové výši Kč 10,794.180,96. Zároveň se tento majetek převádí do 

správy Odboru dopravy MMB (komunikace, parkovací stání, odvodnění, DZ ve výši                       

Kč 10,085.625,53), Odboru investičnímu MMB (nové veřejné osvětlení ve výši                                

Kč 256.837,02) a Technickým sítím města Brna, a.s. (přeložka stávajícího veřejného osvětlení 

ve výši Kč 451.718,41). Jedná se o bezúplatný převod majetku v rámci jedné obce (účetní 

jednotky). Na vybudování této investiční akce použila MČ Brno-jih pouze vlastní finanční 

prostředky. 

                         

 

Příloha:   

1. Závěrečný list stavby 

2. a) Protokol o předání a převzetí majetku Odboru dopravy MMB 

     b) Protokol o předání a převzetí majetku Odboru investičnímu MMB 

     c) Protokol o předání a převzetí majetku Technickým sítím města Brna, a.s. 

 

Projednáno: 

Materiál byl zaslán finančnímu výboru. Finanční výbor materiál projednal a neměl 

připomínky k projednávanému bodu. 

  
Rada městské části Brno-jih 23. zasedání dne 4. 9. 2019 

RMČ Brno-jih schvaluje bezúplatný převod vybudované investiční akce „Sídliště Brno-

Komárov – vytvoření parkovacích míst“ v celkové výši Kč 10,794.180,96 do účetní evidence 

Odboru rozpočtu a financování MMB a do správy Odboru dopravy MMB (komunikace, 

parkovací stání, odvodnění, DZ ve výši Kč 10,085.625,53), Odboru investičnímu MMB (nové 

veřejné osvětlení ve výši Kč 256.837,02) a Technickým sítím města Brna, a.s. (přeložka 

stávajícího veřejného osvětlení ve výši Kč 451.718,41). Zároveň RMČ Brno-jih doporučuje 

Zastupitelstvu MČ Brno-jih pověřit starostu podpisem „Protokolu o předání a převzetí 

majetku“. 
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Usnesení:   

ZMČ Brno-jih schvaluje bezúplatný převod vybudované investiční akce „Sídliště Brno-

Komárov – vytvoření parkovacích míst“ v celkové výši Kč 10,794.180,96 do účetní 

evidence Odboru rozpočtu a financování MMB a do správy Odboru dopravy MMB 

(komunikace, parkovací stání, odvodnění, DZ ve výši Kč 10,085.625,53), Odboru 

investičnímu MMB (nové veřejné osvětlení ve výši Kč 256.837,02) a Technickým sítím 

města Brna, a.s. (přeložka stávajícího veřejného osvětlení ve výši Kč 451.718,41). Zároveň 

ZMČ Brno-jih pověřuje starostu Mgr. Josefa Haluzu podpisem „Protokolu o předání                 

a převzetí majetku“. 

 

 

Hlasování:     pro – 13         proti – 1         zdržel se – 2 

Usnesení bylo přijato 

 

 

 

 

8.2 

Bezúplatný převod vybudované investiční akce „Vybudování odstavné 

plochy Chleborádova“ Odboru dopravy MMB 

Projednáno v RMČ Brno-jih na 23. schůzi dne 04.09.2019 
 

                                                    

Zdůvodnění:  

Na základě „Závěrečného listu stavby“ ze dne 26. 8.2019 a souvisejících dokladů k investiční 

akci pod názvem „Vybudování odstavné plochy Chleborádova“, dokončené v srpnu roku 

2018, bude vybudovaná stavba převedena do účetní evidence Odboru rozpočtu a financování 

MMB v celkové výši Kč 820.493,29. Zároveň se tento majetek převádí do správy Odboru 

dopravy MMB. Jedná se o bezúplatný převod majetku v rámci jedné obce (účetní jednotky). 

Na vybudování této investiční akce použila MČ Brno-jih pouze vlastní finanční prostředky. 

                         

Příloha:   

1. Závěrečný list stavby 

2. Protokol o předání a převzetí majetku Odboru dopravy MMB 

 

Projednáno: 

Materiál byl zaslán finančnímu výboru. Finanční výbor materiál projednal a neměl 

připomínky k projednávanému bodu. 

 

Rada městské části Brno-jih 23. zasedání dne 4. 9.2019 

RMČ Brno-jih schvaluje bezúplatný převod vybudované investiční akce „Vybudování 

odstavné plochy Chleborádova“ v celkové výši Kč 820.493,29 do účetní evidence Odboru 

rozpočtu a financování MMB a do správy Odboru dopravy MMB. Zároveň RMČ Brno-jih 

doporučuje Zastupitelstvu MČ Brno-jih pověřit starostu podpisem „Protokolu o předání                      

a převzetí majetku“. 
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Usnesení:   

ZMČ Brno-jih schvaluje bezúplatný převod vybudované investiční akce „Vybudování 

odstavné plochy Chleborádova“ v celkové výši Kč 820.493,29 do účetní evidence Odboru 

rozpočtu a financování MMB a do správy Odboru dopravy MMB. Zároveň ZMČ Brno-jih 

pověřuje starostu Mgr. Josefa Haluzu podpisem „Protokolu o předání a převzetí 

majetku“. 

 

 
Hlasování:     pro – 15         proti – 1         zdržel se – 0 

Usnesení bylo přijato 

 

      

 

ad 10) Prodej, směna majetku města Brna  
 

 

10.1              

Žádost MO MMB, Malinovského náměstí 3, 601 67 Brno o vyjádření 

k prodeji pozemku p.č. 1783, k.ú. Horní Heršpice. 
Projednáno v RMČ Brno-jih na 17. schůzi dne 12.06.2019 

 

Usnesení:   
ZMČ Brno-jih nedoporučuje prodej pozemku p.č. 1783, k.ú. Horní Heršpice. ZMČ Brno-

jih ukládá MO vyrozumět písemně žadatele. 

 

 

Hlasování: pro – 16        proti – 0          zdržel se – 0          

Usnesení bylo přijato 

 

 

 

10.2                              

Žádost paní xxx o vyjádření k prodeji pozemku p.č. 1118 v k.ú. Komárov.  
Projednáno v RMČ Brno-jih na 17. schůzi dne 12.06.2019 

 

 

Usnesení:   
ZMČ Brno-jih RMČ Brno-jih nedoporučuje prodej pozemku p.č. 1118 v k.ú. Komárov,         

pro paní xxx. ZMČ ukládá MO vyrozumět písemně žadatele a MO MMB. 
                                                                                                                              

                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                 

Hlasování: pro – 16        proti – 0          zdržel se – 0          

Usnesení bylo přijato 

 

10.3 

Žádost MO MMB, Malinovského nám. 3, 601 67 Brno o vyjádření  
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- k nabytí pozemku p.č. 401/22 v k.ú. Dolní Heršpice z vlastnictví ČR-

Správa železniční dopravní cesty, státní organizace do vlastnictví 

statutárního města  

- ke svěření pozemku p.č. 401/22 v k.ú. Dolní Heršpice do správy MČ                

Brno -jih 
Projednáno v RMČ Brno-jih na 20. schůzi dne 24.07.2019 

 

Usnesení: 
ZMČ Brno-jih doporučuje nabytí pozemku p.č. 401/22 v k.ú. Dolní Heršpice z vlastnictví 

ČR-Správa železniční dopravní cesty, státní organizace, do vlastnictví statutárního města 

Brna, z úrovně SMB. ZMČ Brno-jih ukládá MO vyrozumět písemně žadatele. 

 

 

Hlasování: pro – 16        proti – 0          zdržel se – 0          

Usnesení bylo přijato 

 

 

10.4 

Žádost MO MMB  

- o vyjádření k návrhu směny částí pozemků p.č.214/9, p.č. 214/4, p.č. 214/3 

vše v k.ú. Komárov (ve vlastnictví SMB), za pozemek p.č. 344/2, pozemek 

p.č. 214/11, část pozemku p.č. 214/2, pozemek p.č. 213/1, jehož součástí je 

budova bez čp/če, pozemky p.č. 226/1, p.č. 211/18 vše v k.ú. Komárov (ve 

vlastnictví JmK) 

- o vyjádření k návrhu zřízení služebnosti cesty přes pozemek p.č. 344/2, 

části pozemků p.č. 214/10, p.č. 214/4, p.č. 214/9 vše v k.ú. Komárov, za 

účelem zajištění přístupu k jídelně školy (pozemek p.č. 214/1 v k.ú. 

Komárov) a ke zřízení služebnosti cesty přes části pozemků p.č. 214/3,               

p.č. 211/11 a pozemek p.č. 211/18 vše v k.ú. Komárov, za účelem zajištění 

přístupu k trafostanici na pozemku p.č. 227/14 v k.ú. Komárov 
Projednáno v RMČ Brno-jih na 23. schůzi dne 04.09.2019 

 

 

 

Mgr. Ing. Kypr – Proč nebylo projednáno v komisi pro hospodaření se svěřeným majetkem?  

 

p. starosta – Přišlo to z města, snažili jsme se co nejdříve projednat (panelák –  MU) – časové 

důvody. 

 

 

 

 

 

Usnesení:   
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ZMČ Brno-jih doporučuje směnu částí pozemků p.č.214/9, p.č. 214/4, p.č. 214/3 vše v k.ú. 

Komárov (ve vlastnictví SMB), za pozemek p.č. 344/2, pozemek p.č. 214/11, část pozemku 

p.č. 214/2, pozemek p.č. 213/1, jehož součástí je budova bez čp/če, pozemky p.č. 226/1,                 

p.č. 211/18 vše v k.ú. Komárov (ve vlastnictví JmK). ZMČ Brno-jih ukládá MO vyrozumět 

písemně žadatele. 

 

 

Hlasování: pro – 13        proti – 0          zdržel se – 3          

Usnesení bylo přijato 

 

Pan starosta informoval, že bod 10.5 má souvislost s bodem 10.6. Jedná se o prodej pozemku 

za RD na ul. Kšírova. Souhlas s odprodejem dvou pozemků. 
 

Mgr. Ing. Kypr – Z jakého důvodu? 
 

p. starosta – Rádi bychom zcelili pozemek, jak jsou zvířátka. Chceme prodat pozemky těm, co 

tam bydlí - a) koupí  (1. varianta), b) nekoupí (2. varianta). Upřednostňujeme tam vlastníky 

RD. Pokud pozemky koupí (10.5), pak proběhne směna bez těchto pozemků (10.6). My se 

vyjadřujeme pro město. Pouze k záměru, aby se nemuselo čekat další tři měsíce. 

 

 

10.5                            
Žádost xxx, o vyjádření k prodeji pozemků p.č. 644 a p.č. 649, k.ú. Horní 

Heršpice. 
Projednáno v RMČ Brno-jih na 23. schůzi dne 04.09.2019 

 

Usnesení:    

ZMČ Brno-jih doporučuje prodej pozemků p.č. 644 a p.č. 649, k.ú. Horní Heršpice 

vlastníkovi (vlastníkům) přilehlých nemovitostí, jejichž součástí jsou stávající RD. ZMČ 

Brno-jih ukládá majetkovému odboru vyrozumět písemně žadatele, MO MMB  

a p. xxx.  

 

 

Hlasování:     pro – 12         proti – 0         zdržel se – 4             

Usnesení bylo přijato 

 

 

10.6                          
Žádost společnosti PĚŠINA s.r.o., IČ: 080 62 030, se sídlem Jundrovská 

1303/43, 624 00 Brno, která je nástupnickou společností firmy PS STAV 

BRNO s.r.o., zastoupené panem xxx, o vyjádření ke směně části pozemku 

p.č. 614/8 za části pozemků p.č. 614/1 a p.č. 614/5 (varianta   č. 1) nebo části 

pozemku p.č. 614/8 za části pozemků p.č. 614/1 a p.č. 614/5  

a pozemky p.č. 644 a p.č. 649 (varianta č. 2), vše v k.ú. Horní Heršpice. 
Projednáno v RMČ Brno-jih na 20. schůzi dne 24.07.2019 

Projednáno v RMČ Brno-jih na 23. schůzi dne 04.09.2019 
 

Mgr. Ing. Kypr – Proč nebylo projednáno v komisi pro hospodaření se svěřeným majetkem, 

stejně jako bod 10.4?  
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Ing. Vacek – Bylo projednáno v komisi v 1. variantě. Nesešlo se dost členů  – neudělal se 

zápis.  

 

Usnesení:   

ZMČ Brno-jih doporučuje  

- směnu  části  pozemku  p.č.  614/8  (ve  vlastnictví  společnosti  PĚŠINA s.r.o.),  za  části 

pozemků p.č.  614/1 a  p.č. 614/5  (ve vlastnictví SMB),  k.ú.  Horní  Heršpice,  za  podmínky 

prodeje pozemků p.č. 644 a p.č. 649, k.ú. Horní Heršpice vlastníkům  přilehlých  nemovitostí,  

jejichž součástí jsou stávají RD (dle varianty č. 1).  

 

- směnu  části  pozemku  p.č.  614/8  (ve  vlastnictví  společnosti  PĚŠINA s.r.o.),  za  části 

pozemků  p.č.  614/1 a  p.č.  614/5 a  pozemky p.č. 644 a  p.č.  649 (ve  vlastnictví  SMB), vše 

v  k.ú.  Horní Heršpice, v případě, že  nedojde k prodeji pozemků  p.č. 644 a  p.č. 649,  k.ú. 

Horní Heršpice  vlastníkům  přilehlých  nemovitostí,  jejichž  součástí  jsou  stávající  RD (dle 

varianty č. 2).  

 

pro společnost PĚŠINA s.r.o., IČ: 080 62 030, se sídlem Jundrovská 1303/43, 624 00 

Brno, která je nástupnickou společností firmy PS STAV BRNO s.r.o., zastoupené panem 

xxx. 
 

ZMČ Brno-jih ukládá majetkovému odboru vyrozumět písemně žadatele a MO MMB.  

 

Hlasování:     pro – 10         proti – 2         zdržel se – 4             

Usnesení bylo přijato 

 

                         
10.7 

Žádost společnosti BESSY INVEST, a.s., IČ: 262 43 202, Plotní 545/43,  

602 00 Brno, o vyjádření ke směně pozemku p.č 370/143 v k.ú. Dolní 

Heršpice (ve vlastnictví společnosti BESSY INVEST, a.s.), za pozemek  

p.č. 539/45 v k.ú. Přízřenice nebo za části pozemků p.č. 43 a p.č. 44/1  

v k.ú. Brněnské Ivanovice (ve vlastnictví SMB). 
Projednáno v RMČ Brno-jih na 23. schůzi dne 04.09.2019 

 

Pan starosta informoval, že dnes obdržel e-mail s OVLHZ MMB. Směna pozemků                          

do  Brněnských Ivanovic je také v záplavovém území (informace pro město Brno). 

 

Mgr. Ing. Kypr – Nevidí ani studii, co tam bude – jedna prolézečka? Chybí Váš dopis. Proč 

směňujeme 17.508 m2 za 10.468 m2 ? Pan Vacek ví, jaké jsou problémy s firmou, pozemky 

pod skleníky. Teď je tam pole, ale určené k výstavbě.  

 

p. starosta – My neměníme, ale dáváme doporučení městu (dělá znalecké posudky). My 

potřebujeme pozemky k ochraně protipovodňových opatření (PPO) pro D. Heršpice a 

Přízřenice (tento pozemek je v obou variantách).  
 

Mgr. Ing. Kypr – Děláme to kvůli hřišti, proč nezahrnuly tyto pozemky. Pozemek bude                     

u řeky (val) – měl možnost vidět. Proč nezahrneme pozemky u areálu. 
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p. starosta – Teď řešíme tento problém, pak budeme řešit další. Bereme to jako podnět. 

 

p. místostarosta – V rámci města Brna se budeme snažit k tomu přihlédnout. 

 

Mgr. Ing. Kypr – Všichni dobře víme, komu firma patří.                 

  

Usnesení:    

ZMČ Brno-jih doporučuje  směnu  pozemku p.č. 370/143 v k.ú. Dolní Heršpice                            

(ve vlastnictví společnosti BESSY INVEST, a.s.), za pozemek p.č. 539/45 v k.ú. Přízřenice 

(ve vlastnictví SMB) nebo za částí pozemků p.č. 43 a p.č. 44/1 v k.ú. Brněnské Ivanovice                    

(ve vlastnictví SMB) pro společnost BESSY INVEST, a.s.,   IČ: 262 43 202,   Plotní 

545/43,   602 00 Brno.  

ZMČ Brno-jih ukládá majetkovému odboru vyrozumět písemně žadatele, MO a OVLHZ 

MMB.  

 

 

Hlasování:     pro – 10         proti – 2         zdržel se – 4             

Usnesení bylo přijato 

 

 

 

ad 11) Změna zřizovací listiny příspěvkové organizace Koupaliště 

Brno-jih 
 

11.1 

Změna zřizovací listiny příspěvkové organizace Koupaliště Brno-jih 
Projednáno v RMČ Brno-jih na 21. schůzi dne 14.08.2019 

 

Pan starosta informoval, že zastupitelé obdrželi při zahájení str. 8 ZL, kde v původním 

materiálu je v bodě VII. – č. 5, ale není tam uveden text. Ten zde přibyl (doplněn). Prosí                  

o výměnu této strany.                           

 

Komentář: 

Důvodem změny zřizovací listiny je zejména dlouhodobý nevyhovující stav při svěřování 

majetku zřizovatele příspěvkové organizaci. Současná podoba zřizovací listiny umožňovala 

svěření nového majetku pouze na základě úpravy příloh zřizovací listiny, které bylo nutné 

schválit ZMČ. S ohledem na nedostatečnou pružnost a dynamiku této právní konstrukce 

současné zřizovací listiny, a i značnou nepřehlednost, se předkládá nová zřizovací listina, kde 

výše uvedený nevyhovující stav ve vztahu ke svěření majetku je odstraněn. 

Navrhuje se řešení, kdy evidence a svěřování majetku jsou koncipovány na bázi inventárních 

seznamů nemovitého a movitého majetku, které každoročně příspěvková organizace 

odevzdává zřizovateli. 

Dále se navrhuje právní řešení, kdy v případě vyřazení (likvidace) neupotřebitelného 

movitého majetku (majetek který pro své úplné opotřebení nebo poškození či zaostalost nebo 

nehospodárnost provozu nemůže již sloužit svému účelu a nelze jej opravit nebo by oprava 
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byla nehospodárná) předloží příspěvková organizace návrhy na likvidaci tohoto majetku, 

přičemž návrhy poté schvaluje zřizovatel. 

 

Obsah (přílohy): 

- Zřizovací listina Koupaliště Brno-jih, p.o. 

 

Projednáno v RMČ Brno-jih na 21. schůzi dne 14. 8. 2019.  

RMČ Brno-jih souhlasí se změnou zřizovací listiny příspěvkové organizace Koupaliště Brno-

jih a doporučuje ZMČ Brno-jih tuto změnu schválit. 
 

Usnesení:  
ZMČ Brno-jih schvaluje změnu zřizovací listiny příspěvkové organizace Koupaliště Brno-jih. 

ZMČ Brno-jih pověřuje starostu MČ podpisem zřizovací listiny. 
 

                    

Hlasování:     pro – 14         proti – 0         zdržel se – 2 

Usnesení bylo přijato 

 

 

 

ad 12) Návrhy obecně závazných vyhlášek statutárního města   

Brna 
 

12.1  

Návrh obecně závazné vyhlášky statutárního města Brna č. …/2019, kterou 

se mění a doplňuje obecně závazná vyhláška statutárního města Brna                   

č. 5/2010, o zákazu požívání alkoholu na veřejných prostranstvích, za 

účelem zabezpečení místních záležitostí veřejného pořádku, ve znění 

pozdějších vyhlášek. 
Projednáno v RMČ Brno-jih na 20. schůzi dne 24.07.2019 

 

p. Potáček – Restaurace U Mikeše – 50 m vzdálenost. 

 

Ing. Rusler – Vzdálenost 50 m od prodejny potravin.                 
 

p. Potáček – Zahrádka je 40 m? Pijí pivo v parku. 

 

Ing. Rusler – Je řešeno v Tržním řádu. Je to v řešení MP, jak s tím naloží.  
 

Mgr. Ing. Kypr – Rozšířit o H. Heršpice u kostela (lavičky u kostela). Obchod na rohu 

Bednářova - zakoupí alkohol a pokračují ke kostelu.                 
 

p. tajemník – Vyhláška zakazuje konzumaci alkoholu do 50 m od prodeje potravin. 

Ing. Rusler – V čl. 2 uvedeno – u kostela, školských zařízení.  
 

Mgr. Ing. Kypr – Potraviny Sokolova x Bednářova. 
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Ing. Rusler – Vycházíme ze zkušeností a poznatků policie.  
 

p. Potáček – Kostel Bednářova, v parku se schází – pijí a píchají si drogy. 

 

p. starosta – Do bodu Různé. 

 

 

Komentář: 

Obecně závazná vyhláška statutárního města Brna č. 5/2010 reguluje konzumaci alkoholu na 

veřejných prostranstvích. Součástí této vyhlášky jsou 2 přílohy, které jsou zpracovány na 

základě podkladů městských částí. 

 

Příloha č. 1 stanovuje přehled veřejných prostranství, na kterých je požívání alkoholu 

zakázáno. 

- v okruhu 50 m od prodeje potravin: - Lužná 3 (p.č. 385/2) 

                - Plotní 22 (p.č. 1123) 

                - Plotní 57 (p.č. 1113) 

- park Sokolova (p.č. 838 a 1020/1) 

Příloha č. 2 stanovuje výjimky na akce, při jejichž pořádání se zákaz konzumace alkoholu 

nevztahuje. 

- nestanovuje se 

Příloha:  

Obecně závazná vyhláška č. 5/2010 

 

Projednáno v RMČ Brno-jih na 20. schůzi konané dne 24. 7. 2019. 

RMČ Brno–jih ponechává znění příloh č. 1 a 2 obecně závazné vyhlášky statutárního města 

Brna č. 5/2010 o zákazu požívání alkoholu na veřejných prostranstvích, za účelem 

zabezpečení místních záležitostí veřejného pořádku beze změn. 
 

Usnesení: 
ZMČ Brno–jih schvaluje znění příloh č. 1 a 2 obecně závazné vyhlášky statutárního 

města Brna č. 5/2010 o zákazu požívání alkoholu na veřejných prostranstvích, za účelem 

zabezpečení místních záležitostí veřejného pořádku beze změn. ZMČ Brno-jih ukládá odboru 

životního prostředí písemně vyrozumět odbor vnitřních věcí MMB. 
 

 

Hlasování:     pro – 16         proti – 0         zdržel se – 0 

Usnesení bylo přijato 

 

 

 

12.2  

Návrh obecně závazné vyhlášky statutárního města Brna č.  /2019, kterou 

se mění a doplňuje obecně závazná vyhláška statutárního města Brna                     

č. 11/2017, o nočním klidu, ve znění pozdějších vyhlášek 
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Projednáno v RMČ Brno-jih na 20. schůzi dne 24.07.2019 
 

 

Komentář: 

Obecně závazná vyhláška statutárního města Brna č. 11/2017, o nočním klidu, ve znění 

pozdějších vyhlášek stanovuje výjimečné případy, při nichž je doba nočního klidu vymezena 

dobou kratší nebo při nichž nemusí být doba dodržována.  

 

V rámci novelizace se bude aktualizovat pouze příloha vyhlášky. 

 

MČ Brno-jih v rámci novelizace vyhlášky nenavrhuje stanovení žádné výjimky z doby 

nočního klidu. 

 

 

Příloha: 

- průvodní dopis MMB OVV 

- obecně závazná vyhláška č. 11/2017, č. 4/2019 

- návrh obecně závazné vyhlášky č.   /2019 

 

 

Bylo projednáno v RMČ Brno-jih na 20. schůzi konané dne 24. 7. 2019. 

 

Usnesení: 
ZMČ Brno-jih  schvaluje znění připravované obecně závazné vyhlášky č.    /2019, kterou 

se mění a doplňuje obecně závazná vyhláška statutárního města Brna č. 11/2017,                      

o nočním klidu, ve znění pozdějších vyhlášek a nenavrhuje v rámci aktualizace žádné 

výjimky z doby nočního klidu. ZMČ Brno-jih ukládá odboru životního prostředí písemně 

vyrozumět MMB OVV. 
 

 

Hlasování:     pro – 16         proti – 0         zdržel se – 0 

Usnesení bylo přijato 

 

 

12.3  

Návrh obecně závazné vyhlášky statutárního města Brna č.    , kterou se 

mění a doplňuje obecně závazná vyhláška statutárního města Brna                        

č. 9/2017, o pravidlech pro pohyb psů 
Projednáno v RMČ Brno-jih na 20. schůzi dne 24.07.2019 

 

Mgr. Ing. Kypr – Chyba: lokalita – Schwaigrova – u Ponávky za kotelnu; má být za kotelnou. 

 

p. starosta – Vypadlo písmeno „o“ – správně má být za kotelnou (opravit). 

 

Komentář: 

Obecně závazná vyhláška statutárního města Brna č. 9/2017, o pravidlech pro pohyb psů se 

mění a doplňuje takto: 

článek 1 odst. 4 nově zní: 
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 „Držitel psa je povinen zajistit, aby pes pohybující se na veřejném prostranství byl označen 

způsobem umožňujícím jeho identifikaci.“ 

 

 

MČ Brno-jih navrhuje tyto změny: 

Příloha č. 1 této vyhlášky vymezuje prostory pro volné pobíhání psů. 

 

vypouští se: 

lokalita – Schwaigrova – u Ponávky za kotelnou (p.č. 129/1, 129/3, 129/4, 129/5, 1288/1 

v k.ú. Komárov) – z důvodu akce „Revitalizace Ponávky“ 

 

nově se zařazuje: 

 - lokalita za ulicí Kalová u Ponávky (p.č. 129/22, 129/11, 129/12, 129/13, 129/10, 129/9, 

  134, 136, 137, 138, 139 a 132 v k.ú. Komárov), 

 

-  oplocené výběhy: 

                  - obytný soubor Komárov – za garážemi – p.č. 163 v k.ú. Komárov 

                  - ulice Hradlová - p.č. 1041, 1048, 1059 v k.ú. Komárov 

                  - ulice Bednářova nad ZŠ – p.č. 1112/53, 1112/54, 1112/55 v k.ú. Horní    

                     Heršpice 

 

V příloze č. 2 této vyhlášky, která vymezuje prostory, kde je vstup se psy zakázán,  

MČ Brno-jih nenavrhuje změny. 

 

 

Příloha: 

- průvodní dopis MMB OVV 

- obecně závazná vyhláška č. 9/2017 

- návrh obecně závazné vyhlášky č.   /2019 

 

Bylo projednáno v RMČ Brno-jih na 20. schůzi konané dne 24. 7. 2019. 

 

 

Usnesení: 
ZMČ Brno-jih schvaluje znění připravované obecně závazné vyhlášky č.  /2019, kterou se 

mění a doplňuje obecně závazná vyhláška statutárního města Brna č. 9/2017, o pravidlech 

pro pohyb psů a navrhované změny v příloze č. 1: 

vypouští se: 

lokalita – Schwaigrova – u Ponávky za kotelnou (p.č. 129/1, 129/3, 129/4, 129/5, 1288/1 

v k.ú. Komárov) – z důvodu akce „Revitalizace Ponávky“ 

 

 

 

 

 

 

nově se zařazuje: 

 - lokalita za ulicí Kalová u Ponávky (p.č. 129/22, 129/11, 129/12, 129/13, 129/10, 129/9, 

   134, 136, 137, 138, 139 a 132 v k.ú. Komárov), 

-  oplocené výběhy: 
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                  - obytný soubor Komárov – za garážemi – p.č. 163 v k.ú. Komárov 

                  - ulice Hradlová - p.č. 1041, 1048, 1059 v k.ú. Komárov 

                  - ulice Bednářova nad ZŠ – p.č. 1112/53, 1112/54, 1112/55 v k.ú. Horní    

                     Heršpice 

 

ZMČ Brno-jih ukládá odboru životního prostředí písemně vyrozumět MMB OVV. 
       

 

Hlasování:     pro – 16         proti – 0         zdržel se – 0 

Usnesení bylo přijato 

 

 
12.4  

Návrh obecně závazné vyhlášky statutárního města Brna č.    /2019, kterou 

se mění obecně závazná vyhláška statutárního města Brna č. 20/2001, 

kterou se vydává Statut města Brna, ve znění pozdějších vyhlášek. 
Projednáno v RMČ Brno-jih na 21. schůzi dne 14.08.2019 

 

Komentář:  

V souladu s čl. 77 odst. 3 a 4 Statutu města Brna se předkládá Radě MČ Brno-jih k zaujetí 

stanoviska návrh novelizace Statutu města Brna. Úpravy se týkají: 

1. Změny týkající se územního plánování 

2. Změny technického rázu jsou vynuceny změnou legislativy změny na úseku životního 

prostředí  (čl. 22), kontroly (čl. 74) a hospodaření (čl. 75) – viz důvodová zpráva.  

 

Ad 1) 

Projednáno v: 

RMČ Brno-jih na 13. schůzi R8/013 dne 17.04.2019. RMČ přijala následující usnesení: 

Rada MČ Brno-jih nesouhlasí  s  předloženým zněním návrhu novely Statutu města Brna,                  

část II, čl. 3 odst. 2 a část III, čl. 18. odst. 1 písm. c) Statutu, přičemž k ostatním 

navrženým změnám návrhu novely nemá připomínek a předkládá ji ZMČ Brno-jih 

k projednání. 

 

ZMČ Brno-jih na 4. zasedání Z8/004 dne 25. 04.2019. ZMČ přijalo následující usnesení: 

ZMČ Brno – jih  nesouhlasí  s  předloženým zněním návrhu novely Statutu města Brna, 

část II, čl. 3 odst. 2 a část III, čl. 18. odst. 1 písm. c) Statutu, přičemž k ostatním 

navrženým změnám návrhu novely nemá připomínek. 

 

Následně  k novele této části Statutu města Brna uskutečnilo v úterý 25. června 2019 

v 10:30 hodin na Nové radnici v Sále Rady za účasti RNDr. Filipa Chvátala, Ph.D., 

radního pro oblast územního plánování a rozvoj města Brna, společné jednání. K tomuto 

jednání MČ Brno-jih předložila své stanovisko. 

Stanovisko městské části Brno-jih k návrhu na úpravu znění čl. 3, čl. 11 a čl. 18 OZV 

20/2001, kterou se vydává Statut města Brna, týkajících se územního plánování 

Městská část Brno-jih zásadně nesouhlasí s navrhovanou úpravou Statutu města Brna, týkající 

se primárně úseku územního plánování. Výhrady MČ Brno-jih lze prakticky shrnout do těchto 

základních okruhů:  
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-     městská část Brno-jih má především za to, že navrhovaná úprava Statutu je v rozporu 

s ust. § 84 odst. 1 zákona č. 128/2000 Sb., o obcích, jež přiznává zastupitelstvu obce 

(resp. městské části) pravomoc rozhodovat ve věcech patřících do samostatné 

působnosti obce (resp. městské části). Vzhledem k zákonné povaze této úpravy je 

zřejmé, že znění Statutu nemůže odporovat výše uvedenému znění zákona, z nějž 

přímo vychází. Je přitom nasnadě, že územně plánovací činnost, týkající se daného 

území městské části, je součástí její samostatné působnosti.  

-     schválení navržené změny Statutu by pro městkou část fakticky znamenalo zásadní 

oslabení pravomoci zasahovat do územně plánovací dokumentace města Brna, a tudíž 

i oslabení vlivu na podobu územně plánovací dokumentace, týkající se území dané 

městské části. Předložený návrh na úpravu Statutu sice zachovává městským částem 

prostřednictvím starosty a určeného člena Zastupitelstva města Brna právo 

participovat na přípravě územně plánovací dokumentace a územně plánovacích 

podkladů, vč. možnosti vznášet případné námitky vůči územně plánovací 

dokumentaci, nicméně právo „vyjadřovat se“ k územně plánovacím podkladům je 

rušeno. Jaké další souvislosti s sebou nese výměna slovního spojení „vyjadřuje se“ za 

„uplatňuje připomínky“ (resp. „podněty“, pokud se týká územně plánovacích 

podkladů), se lze jen domnívat, avšak není v tuto chvíli zcela zřejmé ani odůvodněné.  

• městská část Brno-jih je toho názoru, že primární odpovědnost za to, jaký bude další 

rozvoj městské části, by měl hlavně příslušet právě městské části a nikoli samotnému 

městu Brnu. Městská část Brno-jih proto navrhuje zachovat stávající znění Statutu, 

tedy zachování pravomoci zastupitelstvu městské části přijímat usnesení k části 

územně plánovací dokumentace a územně plánovacím podkladům, týkajícím se území 

příslušné městské části, tedy zachovat čl. 11, písm. c, Statutu.  

 

 

Ad 2) 

viz  důvodová zpráva 

 

Příloha:  

- důvodová zpráva,  

- porovnání textu s předchozí úpravou, 

- návrh obecně závazné vyhlášky statutárního města Brna č. ……/2019, kterou se mění                 

a doplňuje obecně závazná vyhláška statutárního města Brna č. 20/2001, kterou se vydává 

Statut města Brna, ve znění pozdějších vyhlášek. 

 

Projednáno v RMČ na 21. schůzi R8/021 dne 14.08.2019. Rada MČ Brno-jih nesouhlasí                 

s  předloženým zněním návrhu novely Statutu města Brna, část II, čl. 3 odst. 2 a část III,                 

čl. 18. odst. 1 písm. c) Statutu, přičemž k ostatním navrženým změnám návrhu novely nemá 

připomínek a předkládá ji ZMČ Brno-jih k projednání. 

 

 

 

Usnesení:  
ZMČ Brno – jih  nesouhlasí  s  předloženým zněním návrhu novely Statutu města Brna, 

část II, čl. 3 odst. 2 a část III, čl. 18. odst. 1 písm. c) Statutu, přičemž k ostatním 

navrženým změnám návrhu novely nemá připomínek. 
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Hlasování:     pro – 16         proti – 0         zdržel se – 0 

Usnesení bylo přijato 

 

 

ad 13) Různé   
   

13.1 

Dotazy, připomínky  
 

UČR – Informace. Ve čtvrtek dne 10.10.2019 v 18.00 h proběhne setkání s občany x ohledně 

stavby Tramvaj Dornych x Plotní a oprava kanalizace Bohunická. Bude uvedeno v Jižním 

Kurýru, dostanou pozvánky do schránek. 

 

pí Nová – Chtěla by poděkovat, i jako matka, že spravili po 11 měsících podlahu v MŠ 

Hněvkovského. Dotaz, jak to vypadá se zahradou? 

 

V 19.10 h se omluvil p. místostarosta a z pracovních důvodů opustil zasedání   stav 15 

členů ZMČ Brno-jih. 

 

 

p. starosta – Má na to vliv výstavba Velodromu. Pondělní jednání 16. 9. 2019 – není 

závěrečný projekt. Nevíme, kolik nám vezme výstavba z pozemku zahrady, musí se přepočítat 

plocha na jedno dítě.  

 

p. Potáček – Podnět na MP, aby se zaměřili na kontrolu parku za kostelem. 

 

UČR – Doba, kdy tam dotyční sedí? 

 

p. starosta – Dáme podnět na policii. 

 

pí Nová – Horolezecká stěna u školky. Stává tam hodně aut – stojí tam celý den. Zaparkují                     

a děti nemají kudy chodit. 

 

p. starosta – Má obavy, že to nevyřešíme, pokud je průjezdné v obou směrech. I slepá ulice – 

na každou stranu 3 m. Jakmile do toho půjdeme, nezaparkuje tam nikdo. 

 

UČR – Auto 3 m – nevejde se. 

 

p. Potáček – Množí se stížnosti na Feramo. Pan xxx hrál zrovna tenis s někým, kdo tam 

pracoval, a řekl že to tam „smrdí“. Bylo to v úterý.  

 

p. starosta – Dnes byl v poště dopis, týkající se Ferama, ještě ho nečetl. 

 

p. tajemník – Informaci dáváme na web (podnět šetření z MČ – podílel se xxx). Proběhla 

kontrola z KÚ JmK, není to potěšující, nic nezjistili.  
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Ing. Rusler – Požádali KÚ JmK o přezkum a úpravu podmínek integrovaného povolení pro 

provoz, v souvislosti s opakovanými stížnostmi občanů na exhalace z podniku. Bylo 

projednáno v RMČ (R8/023 – 04.09.2019). Problém – manipulace s horkými pískovými 

odpady, k operacím dochází v otevřeném prostoru, přičemž jsou zapáchající a zdraví škodlivé 

látky vyvětrány do okolí.  

 

p. starosta – Bude zveřejněno na webu, není problém poslat.  

 

Ing. Janský – Výstavba Přízřenice. Celá rada jednoznačně odsouhlasila, aby přečnívaly 

balkóny a kácely se stromy – bylo to v květnu. 

 

UČR – Stromy se nekácí, park zůstane stejný. Soukromý majitel – nenašli nic, proti čemu by 

se mohli bránit. 

 

Ing. Janský – Tímto krokem park končí se svým posláním – akce, které se zde konají.  

Problém s parkováním – parkuje se v parčíku. Centrum obce bude přehlceno domy, které 

nemají dostatek parkovacích míst. 

 

p. starosta – Stavební zákon přesně „říká“ kolik je potřeba parkovacích míst. 

 

Ing. Janský – Jsou obce, které si to uloží jako podmínku.   

 

p. starosta – Není si jistý, jak je vymahatelné, aby obec dala požadavky investorovi (zákon 

neukládá).  

 

pí Nová – Neměly se povolit balkóny – dali jste jim „zelenou“. 

 

UČR – Pozemek není cizí, ale obecní. Balkóny jsou i na Lesné.  

 

p. starosta – Přesah balkónů – problém bude řešen z úrovně města Brna. Teď znovu jednají na 

městě, co s tím.  

 

pí Nová – Lidi (bydlící) si budou stěžovat na hluk (z parčíku). 

 

Mgr. Ing. Kypr – Dotaz, zda i paní Bočková hlasovala pro? 

 

pí Bočková – Ano, když pan Janský řekl, že rada hlasovala jednoznačně. 

 

Mgr. Ing. Kypr – Prosí o zaprotokolování, že paní Bočková hlasovala pro. 

 

Ing. Trepeš – Parkování aut – udělat zábranu (květináče) a nebude se parkovat na hřišti. 

 

UČR – Příklad restaurace U Látalů – v poledne. Pokud někoho uvidíte, tak rovnou zavolejte 

policii.  

 

p. starosta – Dobrý podnět – dát třeba jako zábranu kameny. Zítra projednáme na poradě 

vedení. 

Ing. Janský – Připomínka na UČR ohledně dopravy. Na ul. Moravanské, trávníčky – udělat 

zálivy, kde by se dalo parkovat.   
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UČR – 15.10.2019 bude uzavřena ul. Bohunická (oprava kanalizace). Je proti tomu, aby na 

sebe volali policii. 

 

p. starosta – Je to  „nabouchané“ inženýrskými sítěmi, chtěli tam již provést dříve (před paní 

xxx), je to plné inženýrských sítí. 

 

Mgr. Ing. Kypr – Pan Janský upozorňoval před 2 zastupitelstvy, na problém ohledně 

parkování před školou.  

 

p. starosta – Tam už auta nestojí.  Párkrát jsem tam jel a neviděl jsem je.  

 

Mgr. Ing. Kypr – Udělat tam žlutý pruh, večer tam stála auta. 

 

p. starosta – Odbor dopravy i policie Vám řekne „je to ze zákona – nebudeme povolovat nic“.  

 

Mgr. Ing. Kypr – Žlutý pruh a budou moct kontrolovat. 

 

 
 

13.2      

Závěr 
Pan starosta poděkoval všem za účast  a  ukončil 6. zasedání ZMČ Brno-jih.        
Ukončení zasedání v 19.30 h. 
 

Zapsala: Pažoutová D.  

V Brně dne 20.09.2019 

 

 

Ověřili dne: …………………………………………………………………….. 

 

 

 

Ing. Anna Böhmová: ……………………………………………………………. 

 

 

 

Mgr. Petra Česalová: ……………………………………………………………. 

 

 

 

 

 

 

 

 

       Mgr. Josef Haluza 

                                                                                starosta MČ Brno-jih 


